
 

 

Μετάφραση του κειμένου του βίντεο. Μάθηση μέσα από την πράξη, με ενθουσιασμό 
 

Με λένε Timo και είμαι από τη Γαλλία. Ξεκίνησα τη διοργάνωση της Ευρωπαϊκής 
Πρωτοβουλίας Πολιτών διότι, τον Νοέμβριο του 2018, έμαθα για πρώτη φορά για τη 
φοροαπαλλαγή που ισχύει για τα καύσιμα αεροσκαφών, την κηροζίνη, χάρη στην εξέγερση 
των κίτρινων γιλέκων στη Γαλλία, κατά την οποία οι άνθρωποι διαμαρτύρονταν για την 
αύξηση στους φόρους των καυσίμων αυτοκινήτων.  
 
Την εποχή εκείνη στις Βρυξέλλες, στα ευρωπαϊκά θεσμικά όργανα, το θέμα της φορολογίας 
της κηροζίνης δεν αποτελούσε σε καμία περίπτωση προτεραιότητα και έτσι αποφασίσαμε 
να δρομολογήσουμε αυτήν την ΕΠΠ προκειμένου να διασφαλίσουμε ότι τα ευρωπαϊκά 
θεσμικά όργανα, οι ευρωβουλευτές, το Συμβούλιο, όλοι, τόσο εδώ στις Βρυξέλλες όσο και 
εκτός Βρυξελλών, στις εθνικές πρωτεύουσες, θα ακούσουν την επιθυμία των Ευρωπαίων 
πολιτών να καταβάλλεται δίκαιο τίμημα για τη ρύπανση από τις αερομεταφορές. 
 
Έπειτα από έξι μήνες εκστρατείας και αφού συγκεντρώσαμε περισσότερες από 60 000 
υπογραφές, πληροφορηθήκαμε στις αρχές Δεκεμβρίου ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή 
υιοθέτησε την πρότασή μας και πρόσθεσε την πρόταση για φορολόγηση των αεροπορικών 
καυσίμων στην Πράσινη Συμφωνία. 
 
Μετά την ανακοίνωση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής ότι η πρότασή μας θα συμπεριληφθεί 
στην Πράσινη Συμφωνία νιώσαμε μεγάλη ανακούφιση και ήμασταν πολύ χαρούμενοι, διότι 
έπειτα από σχεδόν έναν χρόνο εκστρατείας, προετοιμασίας και σκληρής δουλειάς κατά τον 
ελεύθερο χρόνο μας, καταφέραμε κάτι. Και ήταν ένα δυνατό αίσθημα ικανοποίησης, 
καθώς, ως πολίτες της ΕΕ, πολύ συχνά νιώθουμε ότι οι πολιτικοί της χώρας μας, ακόμη και 
σε τοπικό επίπεδο αλλά, κυρίως και δυστυχώς, οι Ευρωπαίοι υπεύθυνοι λήψης 
αποφάσεων δεν μας ακούν. Η ΕΠΠ είναι όμως πραγματικά ένα εξαιρετικό εργαλείο για τον 
σκοπό αυτόν, για να ακουστεί δηλαδή η άποψή μας ως Ευρωπαίων πολιτών σε ολόκληρη 
την Ευρώπη. 
 
Νομίζω ότι το πιο συναρπαστικό μέρος ολόκληρης της εκστρατείας ήταν όταν η ολλανδική 
κυβέρνηση μας κάλεσε στη Χάγη σε μια πολύ κλειστή διακυβερνητική εκδήλωση για να 
μιλήσουμε για τη φορολόγηση των αερομεταφορών. Αισθανθήκαμε πολύ ξεχωριστοί διότι 
δεν προσκλήθηκε καμία ΜΚΟ. Η κίνηση αυτή απέδειξε πραγματικά ότι οι πολιτικοί και οι 
υπεύθυνοι λήψης αποφάσεων εν γένει λαμβάνουν πολύ σοβαρά υπόψη την ΕΠΠ, 
δεδομένου ότι μας προσκάλεσαν σε αυτήν την πολύ κλειστή εκδήλωση.  
 
Οι πιο απογοητευτικές στιγμές ήταν όταν στέλναμε δεκάδες ηλεκτρονικά μηνύματα την 
ημέρα για να εξασφαλίσουμε τη συμμετοχή εταίρων, για να ζητήσουμε από διασημότητες, 
δημοσιογράφους ή πολιτικούς να συνταχθούν μαζί μας και λαμβάναμε πολύ λίγες 
απαντήσεις· τώρα όμως που άρχισα να εργάζομαι, συνειδητοποίησα πόσα ηλεκτρονικά 
μηνύματα λαμβάνουμε καθημερινά, και κατάλαβα ακριβώς γιατί οι άνθρωποι δεν 
απαντούν πάντα στα ηλεκτρονικά μηνύματα. Γι’ αυτό, μη διστάσετε να σηκώσετε το 
τηλέφωνο και απλώς να αρχίσετε να καλείτε τον κόσμο, να τον ενοχλείτε! 
 



 

 

Με λένε Sandro, είμαι 22 ετών και είμαι από τη Γερμανία. Η Ευρωπαϊκή Πρωτοβουλία 
Πολιτών και ολόκληρο το ταξίδι μας μου προσέφεραν πολλές ευκαιρίες να αυξήσω τις 
γνώσεις μου ενώ, ταυτόχρονα, απέκτησα γνώσεις και πολλή πείρα στον χώρο του 
μάρκετινγκ, στον τρόπο προώθησης των θέσεών μας, στην άσκηση πίεσης μέσω ομάδων 
συμφερόντων και στη δημιουργία δικτύων μεταξύ οργανώσεων που μοιράζονται τις ίδιες 
αξίες. 
 
Βασικά, το δυσκολότερο εμπόδιο ήταν η διοργάνωση μιας πανευρωπαϊκής εκστρατείας, 
καθώς είμαστε απλώς φοιτητές και δεν έχουμε καθόλου πείρα σε αυτόν τον τομέα. 
Ταυτόχρονα, όμως, όλο αυτό ήταν πραγματικά ενδιαφέρον, διότι μου έδωσε τη 
δυνατότητα να χρησιμοποιήσω μέρος του περιεχομένου των μαθημάτων μάρκετινγκ που 
έχω παρακολουθήσει και γενικά να εξελιχθώ ως άνθρωπος. 
 
Βασικά, όλοι μπορούν να ξεκινήσουν μια Ευρωπαϊκή Πρωτοβουλία Πολιτών, δεδομένου ότι 
εγώ δεν είχα καμία σχέση με την πολιτική ή με αυτό το εργαλείο προτού ξεκινήσουμε την 
Ευρωπαϊκή Πρωτοβουλία Πολιτών. Κι όμως, παρόλο που είμαστε απλώς φοιτητές, η 
πρότασή μας συμπεριλήφθηκε στην Πράσινη Συμφωνία και αξιοποιήθηκε από την 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή. 
 
Η αρμοδιότητά μου καθ’ όλη τη διάρκεια της εκστρατείας ήταν η επικοινωνία με 
πολιτικούς, η σύναψη εταιρικών σχέσεων με ΜΚΟ και η πραγματοποίηση έρευνας 
ιστορικού προκειμένου να διαπιστώσω ποιες ΜΚΟ ή ποιοι πολιτικοί θα ήταν οι πλέον 
κατάλληλοι για να γίνουν εταίροι μας. Επίσης, χρειάστηκε πραγματικά να εστιάσουμε στη 
δημιουργία μιας ευρωπαϊκής κοινότητας χρησιμοποιώντας τα μέσα κοινωνικής δικτύωσης, 
καθώς χρειαζόμασταν, όπως ξέρετε, υπογραφές από όλη την Ευρώπη. 
 
Το καλύτερο μέρος ήταν η ανάληψη της μεγάλης ευθύνης της υλοποίησης μιας 
πρωτοβουλίας και της υποβολής πρότασης πολιτικής στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Όταν 
ξεκινήσαμε την πρωτοβουλία έπρεπε να πηγαίνουμε σε συνέδρια, το οποίο για μένα 
προσωπικά ήταν κάτι πρωτόγνωρο, και να κυνηγάμε εκπροσώπους ΜΚΟ και πολιτικούς 
προκειμένου να διαμορφώσουμε μια σχέση μαζί τους, δεδομένου ότι είμαστε φοιτητές και 
δεν μπορούσαμε να προωθήσουμε την πρωτοβουλία μας μόνοι μας. Έτσι, η ανάπτυξη 
συνεργασίας με άτομα που διαθέτουν εμπειρογνωσία στο θέμα αυτό ήταν κάτι 
πραγματικά ενδιαφέρον και ευχάριστο για μένα. 
 
Το χειρότερο μέρος, ή μάλλον το πιο αγχωτικό κομμάτι για μένα, ήταν να ισορροπήσω 
μεταξύ των υποχρεώσεών μου ως φοιτητής πανεπιστημίου και ως συνδιοργανωτής μιας 
Ευρωπαϊκής Πρωτοβουλίας Πολιτών και μιας πανευρωπαϊκής εκστρατείας. Επίσης, επειδή 
ήμασταν φοιτητές και ξεκινήσαμε αυτή την προσπάθεια πολύ αυθόρμητα, είχαμε σοβαρά 
προβλήματα χρηματοδότησης και ήμασταν υποχρεωμένοι να καλύπτουμε οι ίδιοι τα έξοδά 
μας. Ωστόσο, εύχομαι να είχα μάθει νωρίτερα για το φόρουμ της Ευρωπαϊκής 
Πρωτοβουλίας Πολιτών, το οποίο παρέχει πραγματικά χρήσιμες συμβουλές σχετικά με το 
πώς μπορούν να συγκεντρώσουν κεφάλαια άτομα που δεν έχουν σχετική πείρα όπως 
εμείς. 
 



 

 

Οι φίλοι μου δεν καταλάβαιναν πραγματικά τον σκοπό της Ευρωπαϊκής Πρωτοβουλίας 
Πολιτών ή μιας πανευρωπαϊκής εκστρατείας. Κατανοούν την επείγουσα ανάγκη για 
ανάληψη δράσης για το περιβάλλον,  
αλλά η διαδικασία της ΕΠΠ στο σύνολό της δεν τους είναι σαφής, καθώς δεν ασχολούνται 
γενικά   
με ευρωπαϊκά ζητήματα. Ήθελα όμως να τους εξηγήσω ότι στην πραγματικότητα    
δεν είναι κάτι πολύ δύσκολο, πρέπει απλώς να μάθει κανείς ορισμένα πολύ βασικά 
πράγματα σχετικά με τον τρόπο με τον οποίο λειτουργεί το εργαλείο και, στη συνέχεια, 
πρέπει απλώς να βρει μια πολιτική ή ένα πρόβλημα ή ένα ζήτημα που αφορά πολλούς 
Ευρωπαίους σε ολόκληρη την Ευρώπη· και το ζήτημα αυτό θα πρέπει επίσης να μπορεί να 
μετατραπεί σε πρωτοβουλία και να είναι κάτι που σε ενδιαφέρει πραγματικά. 
 
Θα ήθελα να ενθαρρύνω όσους αντιμετωπίζουν κάποιο πρόβλημα ή έχουν κάποια 
ανησυχία η οποία απασχολεί πολλούς Ευρωπαίους πολίτες, να μην αναλωθούν στη σκέψη 
και να προχωρήσουν στην πράξη, διότι τελικά μαθαίνεις μόνο μέσα από την πράξη, και 
αυτό είναι και η δική μας εμπειρία. Ήμασταν πολύ άπειροι στον τομέα, στην πολιτική εν 
γένει, στη χάραξη πολιτικής, αλλά αυτό είναι κάτι που μπορεί κανείς να το μάθει στην 
πορεία. 
 
Επομένως, θέλω πραγματικά να τονίσω ότι: αν έχετε μια ιδέα για το μέλλον της Ευρώπης ή 
για τη λύση ενός προβλήματος, μη διστάσετε και ξεκινήστε τη δική σας Ευρωπαϊκή 
Πρωτοβουλία Πολιτών! 
 
Η ανάληψη μιας ΕΠΠ δεν είναι πάντα εύκολη, πρόκειται για μια μακρά και δύσκολη 
διαδικασία, η οποία πολλές φορές μπορεί να προκαλέσει έντονη απογοήτευση, αλλά το 
σημαντικότερο είναι να μην τα παρατήσετε ποτέ! 
 
Να μην εγκαταλείπετε ποτέ, να πιστεύετε πάντα στην πρότασή σας, να είστε βέβαιοι ότι 
πιστεύετε στην πρότασή σας, διαφορετικά είναι πολύ πιθανό να την εγκαταλείψετε κάποια 
στιγμή. Γι’ αυτό βεβαιωθείτε ότι σας αρέσει η πρότασή σας και ότι είναι πραγματικά κάτι 
το οποίο υποστηρίζετε με θέρμη, και πάλι, μην παραιτηθείτε ποτέ! 
 

 
 


